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Teknik- og Miljøforvaltningen  

Besvarelse vedrørende opladning af el-skraldebiler 

Medlem af Borgerrepræsentationen Birgitte Kehler Holst (Å) har den 

12. maj 2023 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og

Miljøforvaltningen.

Spørgsmål 

• Er det rigtigt, at de nye skraldebilder på el oplader ved en
dieselgenerator?

• Hvis det er sandt, hvad er så tidshorisonten for, at man finder en
anden opladningskilde?

Svar 

Det har været udfordrende at etablere en infrastruktur til opladning af 

verdens pt. største flåde af el-skraldebiler, og i opstartsfasen viste det 

sig i perioder vanskeligt at få leveret tilstrækkeligt strøm fra elnettet.  

ARC havde derfor i en periode fra august 2022 til februar 2023 brug for 

at anvende dieselgeneratorer til at lade el-skraldebilerne hurtigt op 

midt på dagen, hvor skraldebilerne blev skiftet mellem de to skiftehold. I 

denne periode blev el-skraldebilerne i meget begrænset omfang ladet 

op på strøm produceret på generatorerne, da ARC ikke kunne få leveret 

nok strøm fra elnettet.  

ARC har meddelt, at der ikke længere er udfordringer med at få leveret 

tilstrækkeligt med strøm fra elnettet, og der bliver derfor ikke længere 

anvendt dieselgeneratorer. 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal 
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